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Marian Kučera

95 tisíc nedoplatek a 18 tisíc zálohy. Pečující matka straší
Fialu

parlamentnilisty.cz/arena/monitor/95-tisic-nedoplatek-a-18-tisic-zalohy-Pecujici-matka-strasi-Fialu-759914

13.08.2024 10:54 | Monitoring

Andrej Babiš se podělil o příběh paní Evy, která se obrátila na
Nadaci Agrofert. V hlavní úloze stoupající ceny energií a
nedoplatek 95 tisíc korun. „Katastrofa. Tahle vláda musí skončit
co nejdřív. Pamatujte na to. Ničí naši zemi. Ničí,“ řekl Babiš. Přidal
se i Karel Havlíček s neprůstřelnými důkazy.

Sdílej
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Popisek: Elektrická zásuvka

reklama

„Nadace Agrofert vznikla v prosinci 2011 a od založení rozdala
potřebným více než 800 milionů korun. Nadace pomáhá,“ popsal
Andrej Babiš Nadaci Agrofert.
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Andrej Babiš popsal příběh paní Evy, která se obrátila právě na Nadaci
Agrofert. „Řeknu vám jeden příběh. Příběh z nadace. Aneb jak Fialova
vláda zvládla ceny energií,“ řekl ve videu na svém facebookovém
profilu bývalý premiér Andrej Babiš.

A začal vyprávět o paní Evě se synem, který trpí svalovou dystrofií.
„Paní Eva se stará o dospělého syna, který má svalovou dystrofii. Je
zapojen 24 hodin denně na umělou domácí plicní ventilaci a vyžaduje
tedy celodenní péči,“ řekl Babiš s tím, že k péči o syna musí paní Eva
používat domácí plicní ventilaci. A to stojí peníze. „Veškeré zdravotní
pomůcky, které potřebuje, jsou na elektřinu. Od října 2023 platila paní
Eva měsíčně zálohu na elektřinu 7 tisíc korun. A to vždy řádně,“ ukázal
Babiš.

Jenže teď paní Evě přišlo vyúčtování za elektřinu. „A pak jí přišlo
vyúčtování za elektřinu přesahující 95 tisíc korun,“ popsal Babiš a
ukázal, jak se promítlo do dalších záloh za elektřinu. „Po reklamaci
ČEZ potvrdil, že částka je v pořádku. Zálohy se paní Evě zvedly na 18
tisíc korun.“

Jak takovou situaci paní Eva řešila? Obrátila se na Úřad práce. Ten
pomohl, ale ne dostatečně. „Paní Eva požádala Úřad práce o
mimořádnou okamžitou pomoc. Ta jí byla poskytnuta ve výši 22 tisíc
korun. Společností ČEZ jí byl umožněn splátkový kalendář ve výši 9
tisíc korun měsíčně,“ popsal Babiš strázně paní Evy.

Měsíčně tak paní Eva musí vydat jen za elektřinu 27 tisíc, přitom se
stará o dospělého syna, který je kvůli nemoci trvale připoutaný k posteli
i umělé plicní ventilaci. „Každý měsíc tak rodina musí zaplatit celkem
27 tisíc korun jen za energie. 27 tisíc korun měsíčně, slyšíte dobře.
Přestěhovat se fakticky nemůže, potřebuje zcela bezbariérový byt a
těch je na trhu málo,“ zdůraznil expremiér.

Fotogalerie: - Duhový průvod 2024
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https://www.parlamentnilisty.cz/galerie/foto/Duhovy-pruvod-2024-13822#1


4/13

https://www.parlamentnilisty.cz/galerie/foto/Duhovy-pruvod-2024-13822#2


5/13

https://www.parlamentnilisty.cz/galerie/foto/Duhovy-pruvod-2024-13822#3


6/13

https://www.parlamentnilisty.cz/galerie/foto/Duhovy-pruvod-2024-13822#4


7/13

https://www.parlamentnilisty.cz/galerie/foto/Duhovy-pruvod-2024-13822#5


8/13

Může paní Eva šetřit, jako zbytek obyvatel republiky? „Vypnout synovi
přístroje nebo v zimě snížit v bytě teplotu nemůže, ohrozilo by to
synovo zdraví, respektive život. Paní Eva bude žádat o navýšení
příspěvku na bydlení. Ten jí ale celkové náklady na bydlení nepokryje.
Ty teď činí 38 tisíc korun měsíčně,“ ukázal na neutěšený stav paní Evy
Babiš.

„Ovšem je tohle směr, kterým se chceme jako republika ubírat?“ ptal se
Babiš. „Ale i kdyby, je tohle směr, kterým chceme jít? Jsme připraveni
stále více lidem doplácet stále větší částky na příspěvku či na doplatku
na bydlení jen proto, že Fialova vláda nechala vyrůst ceny energií takto
vysoko? Tak, že jsou jedny z nejvyšších v Evropě? Že to zastropovali
na šílených 6 tisících a měli to udělat na 1 500? Jak dlouho takový
sociální systém vydrží?“ ptal se důrazně bývalý premiér.

https://www.parlamentnilisty.cz/galerie/foto/Duhovy-pruvod-2024-13822#6
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A ukázal na čísla energetické chudoby v období jeho vlády a vlády
Petra Fialy. „Fakta – zatímco v roce 2020 energetická chudoba postihla
přibližně 440 tisíc domácností, zhruba 770 tisíc lidí, v loňském roce už
to bylo 690 tisíc domácností, tedy 1,3 milionu lidí,“ sekal Babiš čísla na
adresu vlády Petra Fialy.

„Katastrofa. Tahle vláda musí skončit co nejdřív. Pamatujte na to. Ničí
naši zemi. Ničí,“ zakončil příběh paní Evy Babiš bojovně.

K věci razantního zdražení elektřiny se vyjádřil i místopředseda
Poslanecké sněmovny Karel Havlíček (ANO). Ten sdílel článek serveru
Seznam Zprávy, který hledal důvody drahé energie v České republice.

„Potvrzeno. Překvapivý komentář od reportéra, který věru není našim
fanouškem. O to víc si vážím, že našel odvahu to napsat. V zásadě
správně vystihnul příčiny a důsledky vysokých cen energií,“ napsal
Havlíček a ukázal selhání u české energetiky v bodech.

Poukázal na příliš vysoké zastropování cen elektřiny. „1. Vláda
nastavila stropy energií až v r. 2023 a byly příliš vysoké, tedy
očekávaný efekt se nedostavil…“ napsal Havlíček.

Podle Havlíčka se zvedla cena energií všem domácnostem i proto, že
se do záloh propsaly platby za regulované složky. „2. Vláda přehodila
od 2024 platby za regulované složky na domácnosti a firmy a ačkoliv
tvrdila, že vlivem poklesu cen energií na burze nedojde ke zvýšení
ceny pro spotřebitele, nastal opak,“ vypočítával Havlíček.

Ceny energií se pak propsaly do vysoké inflace, která republiku trápila
řadu dlouhých měsíců. „3. Ceny energií měly a stále mají zásadní vliv
na inflaci a okecávání je trapné,“ udeřil na vládu Havlíček.

Havlíček ukázal na ministra průmyslu a obchodu Jozefa Síkelu, který v
době nastupující krize nekonal, ale čekal na celounijní řešení a
nedočkal se ho. Zároveň si myslí, že energetické společnosti zneužily
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toho, že energetice ve vládě nikdo nerozumí. „Jen dodám, že se do
puntíku naplnilo, co jsem tvrdil. V prvním případě to bylo brutální
selhání Jozefa Síkely, který místo včasného zastropování u výrobců
elektřiny naivně číhal na společné evropské řešení. A premiér se
nechal ovlivnit tuzemskými energetickými firmami, které vycítily, že ve
vládě nikdo energetice nerozumí,“ napsal Havlíček.

Propsání položek za regulované složky do záloh domácností a firem se
i přes sliby vlády do zvýšení cen promítly. „Ve druhém případě vláda
bezostyšně lhala, nárůst cen min. o 10 % byl jistý, měli jsme přesná
data od energetických společností. A rovněž celou dobu tvrdím, že
nezvládnuté ceny energií byly hlavním důvodem, proč se Česko stalo
největším poraženým v inflaci v EU,“ zkonstatoval místopředseda
Poslanecké sněmovny.

A vzal si do rukou i výzkum OECD, který rok 2021, kdy končila
Babišova vláda, ukázal Českou republiku jako zemi s jednou z
nejnižších energetických inflací. Nyní je to obráceně, ukázal Havlíček.
„Jen připomínám, že zatímco na konci roku 2021 byla podle OECD
energetická inflace v ČR nejnižší z EU, po necelých třech letech vlády
Petra Fialy je tomu přesně obráceně,“ zakončil svůj komentář Havlíček.

A jak se k chudobě a společenské zodpovědnosti skutečně staví
Nadace Agrofert? „Považujeme za samozřejmost, že podniky nejenom
vytvářejí zisk a zaměstnávají lidi z regionu, ale mají i zodpovědnost
vůči svému okolí. Právě proto jsme se v roce 2011 rozhodli založit
Nadaci AGROFERT, která tak sdružila na jedno místo, do jedné
instituce a do jedné dlouhodobé strategie dosavadní charitativní
činnosti celé skupiny. Jednotlivé společnosti pak poukázaly na účet
nadace finanční dary v souhrnné výši téměř sto milionů korun,“ píše se
v poslání samotné nadace. 

Psali jsme:

https://www.nadace-agrofert.cz/o-nadaci/predstaveni-nadace
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Síkela nakupoval, trubky jsou prázdné, my to zaplatíme. A šíří se
obavy, co předvede v Bruselu
Jádro zůstane, slibují naši politici. A takto hovoří
dáma, co může řídit energetiku EU
Kdo zaplatí dostavbu Dukovan? Nebude to
snadné, připouští Stanjura
Niedermayer (TOP 09): Jaderná energetika má
problémy s náklady i riziky
Zdroje:

https://www.nadace-agrofert.cz/o-
nadaci/predstaveni-nadace

Přidejte si PL do svých oblíbených zdrojů na
Google Zprávy. Děkujeme.

Líbil se Vám tento článek?

Nezávislost naší redakce můžete podpořit peněžitým darem v jakékoliv
výši bankovním převodem na účet:

131-981500247/0100
QR kód obsahuje údaje k platbě, výši částky si určete sami.

 Jste politik? Zveřejněte bez redakčních úprav vše, co chcete.
Zaregistrujte se ZDE.

https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Sikela-nakupoval-trubky-jsou-prazdne-my-to-zaplatime-A-siri-se-obavy-co-predvede-v-Bruselu-759828
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Sikela-nakupoval-trubky-jsou-prazdne-my-to-zaplatime-A-siri-se-obavy-co-predvede-v-Bruselu-759828
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Jadro-zustane-slibuji-nasi-politici-A-takto-hovori-dama-co-muze-ridit-energetiku-EU-759806
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Jadro-zustane-slibuji-nasi-politici-A-takto-hovori-dama-co-muze-ridit-energetiku-EU-759806
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Kdo-zaplati-dostavbu-Dukovan-Nebude-to-snadne-pripousti-Stanjura-759546
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Kdo-zaplati-dostavbu-Dukovan-Nebude-to-snadne-pripousti-Stanjura-759546
https://www.parlamentnilisty.cz/politika/politici-volicum/Niedermayer-TOP-09-Jaderna-energetika-ma-problemy-s-naklady-i-riziky-759439
https://www.parlamentnilisty.cz/politika/politici-volicum/Niedermayer-TOP-09-Jaderna-energetika-ma-problemy-s-naklady-i-riziky-759439
https://news.google.com/publications/CAAqBwgKMPC5pQsww8S9Aw?hl=cs&gl=CZ&ceid=CZ%3Acs
http://www.parlamentnilisty.cz/profily-sprava/ProfileRegistration.aspx
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 Jste čtenář a chcete komunikovat se svými
zastupiteli? Zaregistrujte se ZDE.
reklama

Článek obsahuje štítky

Babiš , elektřina , energetika , Fiala , Havlíček , inflace , zdražování ,
Nadace AGROFERT

Váš názor?

Zvládla vláda Petra Fialy energetickou krizi?
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Ing. Klára Dostálová byl položen dotaz

Lze GREEN DEAL ignorovat?

Dobrý den, Okamura tvrdí, že pokud bude SPD ve vládě, NEBUDEME
GREEN DEAL RESPEKTOVAT! Je něco takového možné? Jaké by to
pro nás mělo následky? Já teda s GD taky nesouhlasím a přál bych si
jeho zrušení, ale na druhou stranu zastávám názor, že dohody jsou od
toho, aby se dodržovaly, obzvlášť když u ...

Odpověď na tento dotaz zajímá celkem čtenářů: 4

 
 

https://www.parlamentnilisty.cz/profily/Ing-Klara-Dostalova-110065
https://www.parlamentnilisty.cz/profily/Ing-Klara-Dostalova-110065
https://www.parlamentnilisty.cz/profily/otazka.aspx?id=158946

